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Spørgsmål nr. S 939 
§ 20-spørgsmål til skriftlig besvarelse 
 
Til:  

Dato: 21. april 2020 

Stillet af: Søren Egge Rasmussen (EL)  

Vil ministeren tage initiativ til, at der i den kommende bekendtgørelse om 

slagtekyllinger, som skal udarbejdes ud fra den nye dyrevelfærdslov, som 

fastslår, at »dyr er levende og sansende væsener«, at hurtigvoksende 

kyllinger som Ross 308 udfases hurtigt af den danske 

landbrugsproduktion?  

(Spm. nr. S 939). 

Begrundelse 

Anledningen til spørgsmålet er, at Danpo A/S ifølge Politiken har meldt ud, 

at de inden udgangen af 2021 vil ændre hele deres produktion af 

slagtekyllinger og udfase den hurtigvoksende race Ross 308, også kaldet 

»turbokyllingen«, jf. www.dyrenesbeskyttelse.dk: »Stor sejr, Danpo udfaser 

turbokyllingen«, og at virksomhederne Espresso House, Lidl og Scandic 

Hotels Danmark har meldt ud, at de stopper salget af den kontroversielle 

industrikylling ved navn Ross 308, hvilket er meget positivt, men for at 

turbokyllingen kommer helt ud af den danske produktion og de danske 

kølediske, mangler der regulering. Ross 308-kyllingen er kendetegnet ved, 

at den vokser fra 50 gram til over 2 kg på 5 uger, og denne ekstreme vækst 

kan bl.a. resultere i gangbesvær, vejrtrækningsproblemer, 

knoglesygdomme og organsvigt, jf. www.anima.dk: »Kæmpe fokus på 

turbokyllingen, Ross 308«. 

 

Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på 

soren.egge.rasmussen@ft.dk og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 
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